

Блаженство жаждущих праведности

«Блаженны алчущие и жаждущие правды, ибо они насытятся» (Мф 5:6).

«Блаженны изголодавшиеся и томящиеся жаждой праведности...» (Совр. пер.)

Эта заповедь блаженства говорит о том, что люди, которые искренне и с глубоким желанием стремятся к праведности и истине, будут вознаграждены и найдут утешение в Боге. Они испытают духовное удовлетворение и насыщение от своей веры и благочестия.

1. Что это такое «правда» или праведность?

Вопросы:

- Рим. 14:17, Еф. 5:9, Откр. 19:8. Как можно объяснить понятие "праведность"?
- Флп. 3:9. В чём разница между человеческим пониманием праведности и Божьим?
- Втор. 6:25, Мих. 6:8. Какие действия можно считать проявлением праведности?
- Быт. 15:6. Иез. 14:12-14. Каких людей в Библии, можно назвать праведниками?
- Рим. 13:8-10, Откр. 2:2-4. Как связаны любовь и праведность в библейском учении?

2. Что значит быть алчущим и жаждущим правды?

Вопросы:

- Что может быть причиной духовной алчбы или жажды в жизни человека?
- Какие действия или поступки могут указывать на алчбу и жажду праведности?
- Как эту жажду можно сравнить с физической жаждой или голодом?

3. «...Ибо они насытятся»

Вопросы:

- Мтф. 4:4, Ин. 6:48. В чем может заключаться духовное насыщение в жизни верующего человека?
- Как связано насыщение правдой с благословениями Бога?
- Исайя 55:2. Как можно узнать, что человек насыщен духовно?
- Что мешает человеку насытиться духовно?
- Может ли человек, который уже насытился духовно, потерять это состояние?
- Как вернуть чувство духовного насыщения, если оно было утрачено?

Blessed are Those Who Hunger and Thirst for Righteousness

“Blessed are those who hunger and thirst for righteousness, for they shall be filled” (Matt. 5:6)

This beatitude speaks to the fact that people who sincerely and deeply desire righteousness and truth will be rewarded and will find comfort in God. They will experience spiritual fulfillment and satisfaction from their faith and godliness.

1. What is righteousness?

Questions:

- Rom. 14:17, Eph. 5:9, Rev. 19:8. How can one explain the concept of "righteousness"?
- Phil. 3:9. What is the difference between human understanding of righteousness and God's?
- Deut. 6:25, Mic. 6:8. What actions can be considered as indicators of righteousness?
- Gen. 15:6, Ezek. 14:12-14. Which individuals in the Bible can be called righteous?
- Rom. 13:8-10, Rev. 2:2-4. How are love and righteousness connected in Biblical teaching?

2. What does it mean to be hungry and thirsty for righteousness?

Questions:

- What might cause spiritual hunger or thirst in a person's life?
- What actions or deeds can indicate a hunger and thirst for righteousness?
- How can this thirst be compared to physical thirst or hunger?

3. "...For they will be filled"

Questions:

- Matt. 4:4, John 6:48. What might spiritual fulfillment look like in the life of a believer?
- How is being filled with righteousness connected to God's blessings?
- Isaia 55:2. How can one recognize that a person is spiritually filled?
- What hinders a person from becoming spiritually filled?
- Can a person who has already been spiritually filled lose that state?
- How can one regain spiritual fulfillment if it has been lost?